
Ev. č. RFZU/Z‐71/2017 

 

 

Zápis ze 71. zasedání Rady Fyzikálního ústavu AV ČR, v. v. i. 
 

konaného 25. dubna 2017 na pracovišti Slovanka 

 

Přítomni: Z. Doležal, A. Fejfar, J. Houžvička, F. Chmelík, S. Kamba, J. Kolorenč, P. Lejček, 

J. J. Mareš, T. Mocek, M. Prouza, J. Řídký, O. Schneeweiss 

Omluveni: A. Dejneka, M. Nikl, Z. Samec 

Tajemník: J. Rameš 

Hosté: J. Červenka, I. Gregora, M. Hořejší 

 

 

Program jednání 
 

1. Rada FZÚ AV ČR, v. v. i., (dále jen Rada) schválila zápis ze 70. zasedání konaného 28. 3. 2017 bez 

připomínek. 

 

2. Ředitel FZÚ M. Prouza předložil Radě k projednání a schválení návrh rozpočtu provozních nákladů 

a výnosů pro rok 2017, jakož i střednědobý výhled provozních nákladů a výnosů pro roky 2018 a 

2019. Vedoucí oddělení provozní účtárny a rozpočtu FZÚ M. Hořejší, který byl na zasedání 

pozván, seznámil Radu s tím, že novela zákona č. 341/2005 Sb. o v. v. i. z letošního roku – zákon 

č. 24/2017 Sb. – upravuje legislativní rámec přípravy a schvalování rozpočtu a nově vyžaduje též 

vypracování střednědobého výhledu a jeho schválení Radou. Návrhy obou dokumentů musí být 

podle této novely zveřejněny nejméně 10 dnů před schvalováním na webu pracoviště.  

M. Hořejší poté přednesl podrobné zdůvodnění rozpočtu pro rok 2017. Členové Rady byli též 

seznámeni s vyjádřením Dozorčí rady FZÚ, která návrh rozpočtu projednala, vzala jej na vědomí a 

souhlasila s jeho předložením Radě FZÚ ke schválení. Následovala diskuse k některým položkám, 

M. Hořejší podrobně odpověděl na všechny dotazy. Poté Rada rozpočet schválila. 

M. Hořejší dále vysvětlil a zdůvodnil předkládaný střednědobý výhled provozních nákladů a 

výnosů pro roky 2018 a 2019. Rada po diskusi i tento střednědobý výhled schválila.  

Oba schválené dokumenty jsou přístupné na webu FZÚ v rubrice Výroční zprávy a rozpočty.  

  

3. Rada projednala a doporučila podání návrhů na mzdovou podporu postdoktorandů  na 

pracovištích AV ČR v rámci Programu na podporu perspektivních lidských zdrojů pro čtyři 

kandidáty, a to v tomto pořadí: 1. Mgr. Anna Lynnyk, Ph.D., 2.  Ing. Filip Dominec, Ph.D., 3.  Ing. 

Jakub Novák, Ph.D., 4. Olena Kulik, Ph.D. 

 

4. Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ (ELI Beamlines) a European X‐Ray 

Free‐Electron Laser Facility GmbH (XFEL). 

 

5. Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ a Instrument Technology Research 

Center, National Applied Research Laboratories, Taiwan,  R.O.C. 



 

6. Různé 

 Ředitel FZÚ M. Prouza seznámil Radu s výsledky výběrového řízení na obsazení pozice 

vedoucího oddělení teorie kondenzovaných látek v sekci 2. Jako vedoucí toho oddělení 

byl komisí vybrán prof. Mauro F. Pereira. Své funkce se ujme 1. 8. t. r.  

 A. Fejfar informoval Radu o záměru navrhnout M. Ledinského na cenu za popularizaci 

Nadačního fondu Neuron (http://www.nfneuron.cz/cs/popularizace/cena‐za‐

popularizaci/).  

 M. Prouza upozornil, že tradiční úterní termíny zasedání Rady mohou kolidovat s 

úterními zasedáními Akademické rady AV ČR, jejímiž členy jsou dva členové Rady FZÚ. 

Tato situace by nastala v úterý 23. 5. 2017, na kdy bylo stanoveno další zasedání Rady 

(viz zápis z minulého 70. zasedání, bod Různé). Bylo proto dohodnuto termín tohoto 

zasedání o den posunout. Příští zasedání Rady FZÚ tedy proběhne ve středu 24. 5. 2017 

od 14.00 v Cukrovarnické.  

Další zasedání se uskuteční v termínu dohodnutém minule, tedy v úterý 27. 6. 2017 od 

14.00 na Slovance. Následující zasedání Rady budou plánována s ohledem na 

harmonogram zasedání Akademické rady.   

 

 

 

 

 

3. 5. 2017            Tomáš Mocek, místopředseda Rady FZÚ 

              Jiří Rameš, tajemník Rady FZÚ         

 

 


